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Stopnjowanje hornjosb. adjektiwow

1. - iš - / - yš -

Adjektiwy z dwěmaj a wjace  konsonantami  (nimo -k- ) na wukóncu zdónka

wuwzaća: tołsty - tołši, twjerdy - twjerdši

2. 0.  - š -

Adjektiwy z jednym  konsonantom na wukóncu zdónka

2. 1. jednozłóžkowe zdónki z jednym ze sćěhowacych twjerdych konsonantow na wukóncu  
        zdónka: b, m, d, n, r

2.2.  z  - k -  abo  - ok - rozšěrjene zdónki, při čimž  - k -  abo  - ok -  wotpadnjetej:
        daloki, hłuboki, šěroki, wysoki∗; bliski∗, hładki, krótki, lochki∗, mjechki, niski∗, rědki, 
        słódki, ćeńki, ćežki∗, wuski∗  (∗ wyši, bliši, lóši/lochši, niši, ćeši, wuši)

2. 3. wjacezłóžkowe zdónki z jednym ze sćěhowacych twjerdych konsonantow na wukóncu  
        zdónka: ł, n∗  (∗ fakultatiwnje mnohe tež z  - iš - : mazańši - mazaniši, pisańši - pisaniši
        atd., ale jenož hubjeńši)

3. - iš - / - yš -

Wšitke wostatne adjektiwy z jednym konsonantom (na př. ze syčawku abo mjechkim 
konsonantom) na wukóncu  zdónka (jeli njesłušeja pod 4. abo 5.)

wuwzaća: bohaty - bohatši, drohi - dróši, nowy - nowši, strowy - strowši, zajimawy - 
              zajimawši, łoskoćiwy - łoskoćiwši, pomałki/(pomały) - pomalši, pomałši; tuni - tuńši

4. njeregularne stopnjowanje:
dobry - lěpši, dołhi - dlěši, mały - mjeńši, wulki - wjetši, zły - hórši

5. analytiske stopnjowanje:
bóle: 1. chory, pjany, płony, syty, ...
     2. zdónki na -(s)k- , na př.: hórki, liwki, niłki, realistiski, typiski, praktiski atd.
      3. zestajane zdónki, na př.: sebjewědomy, česćelakomy, krejlačny, bohabojazny atd.
 4. zdónki z negaciskim morfemom nje- : njelepy, njepřehladny, njewšědny, njewěsty 

    atd.
5. indeklinabelne adjektiwy, na př.: blond, nobl, štur, ćma, zyma, hańba, smorže, ...
6. z participow nastate abo z morfemami -'an- , -ojt- , -at- , -omn- tworjene       

                adjektiwy,   
                na př.: překwapjacy, napinacy, napjaty, zapleńčeny, rozhorjeny, wodźany, błóćany, 

    wašničkojty, přiwěrkojty, powědaty, klamaty, wobžarujomny, čitajomny atd.

pozitiw:  luby;    komparatiw:  lubši     superlatiw:   najlubši;      absolutiw:   nanajlubši


